

11 July 2014 / 11 juillet 2014

IOTC CIRCULAR 2014-68 / CIRCULAIRE CTOI 2014-68

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: DEVELOPMENT OF A PSM REGIONAL TRAINING COURSE – COMPLETION OF A PSM QUESTIONNAIRE.

As part of the capacity building activities planned in 2014, the Secretariat has received financial support to develop a regional training course related to the implementation of the IOTC Resolution on Port State Measures (PSM) to prevent, deter and eliminate illegal, unreported and unregulated (IUU) fishing. The objective of the training course is to increase the Port State Control capacity of the developing States - coastal CPCs of the IOTC responsible for the implementation of the Port State measures. The regional training course will focus on implementing administrative and operational aspects of the PSM resolution related to national interagency collaborations and regional cooperation while implementing the PSM process (AREP, port inspection and follow up actions), working with NGO (non profit) and other bodies involved in fighting IUU.

To better understand the current practices, procedures and laws of countries in the region concerning port State measures and the extent of implementation of the IOTC Resolution 10-11 on Port State Measures, a questionnaire has been developed (attached to this message) from which responses from CPCs located in the IOTC area, will be combined and analysed to provide relevant content to the curriculum for the regional training course and offer recommendations on the way forward at regional level.

We would like to invite CPCs located in the IOTC area to return the completed questionnaire by **31 JULY 2014** to the IOTC secretariat.

We take this opportunity to inform the CPCs that following the development of the regional training course, the Secretariat will be implementing the PSM regional training in the course of 2014 and 2015.

We would like to thank you in advance for your contribution to make this capacity building activity a success.

We would like to encourage CPCs to contact the Secretariat in the event that you require any assistance, clarifications or encounter difficulties to complete the questionnaire.

Madame/Monsieur,

SUJET: DEVELOPEMENT D'UNE FORMATION REGIONALE SUR LES MREP – COMPLETER LE QUESTIONNAIRE MREP.

Dans le cadre des activités de renforcement des capacités prévues en 2014, le Secrétariat a obtenu un soutien financier pour élaborer un cours de formation régionale relative à la mise en œuvre de la Résolution de la CTOI sur les mesures du ressort de l'Etat du port (MREP) visant à prévenir, contrecarrer et éliminer la pêche illicite, non déclarée et non réglementée (INN). L'objectif de la formation est d'accroître la capacité de contrôle des États côtiers de la CTOI en voie de développement responsables de la mise en œuvre des mesures de l'État du port. La formation aura un fort accent sur la mise en œuvre des aspects administratifs et opérationnels de la résolution sur les MREP concernant l'*intégration et la coordination* des agences nationales intervenants au niveau du port et la coopération régionale lors de la mise en

Distribution / Destinataires

IOTC Members / Membres de la CTOI: Australia, Belize, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran (Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom, Vanuatu, Yemen.

Cooperating non-Contracting Parties / Parties coopérantes non-contractantes: Senegal, South Africa.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Copy to / Copie à: FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

œuvre du processus MREP (AREP, l'inspection au port et le suivi des actions de l'Etat du port), la collaboration avec des ONG (sans but lucratif) et d'autres organismes impliqués dans la lutte contre la pêche INN.

Pour mieux comprendre les pratiques actuelles, les procédures et les lois des pays de la région concernant les mesures de l'État du port et le niveau de mise en œuvre de la Résolution 10-11 sur les MREP, un questionnaire a été développé (ci-joint à ce message) à partir duquel les réponses des CPC situées dans la zone de la CTOI, seront combinées et analysées pour fournir un contenu pertinent au programme de la formation régional et proposer des recommandations sur la voie à suivre au niveau régional.

Nous souhaitons inviter les CPC situées dans la zone de compétence de la CTOI à retourner le questionnaire rempli au plus tard le **31 JUILLET 2014** au secrétariat de la CTOI.

Nous profitons de cette occasion pour informer les CPC que suite au développement de cette formation régionale, le Secrétariat sera en mesure de mettre en œuvre la formation régionale sur les MREP au cours de l'année 2014 et 2015.

Nous tenons à vous remercier d'avance pour votre contribution à faire de cette activité de renforcement des capacités un succès.

N'hésitez pas à contacter le Secrétariat si vous avez des difficultés à remplir le questionnaire, et avez besoin d'aide ou de clarifications.

Yours sincerely / Cordialement



Rondolph Payet
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

Attachments / Pièces jointes:

- Questionnaire on PSM / Questionnaire MREP